
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 184 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 19. december 2006 
 

Spørgsmål 184: 
"Hvad gøres der for de mange MCS-ramte, som i den grad frygter at kom-

me på sygehuset?" 

 

Svar: 
Som det også fremgik af min besvarelse af 18. januar 2007 af S 1834, har 

Sundhedsstyrelsens oplyst, at Videncenter for duft- og kemikalieoverføl-

somhed for øjeblikket er i gang med at opgøre data fra en større befolk-

ningsundersøgelse, der skal belyse problemets omfang og har også på det 

patientoplevede område undersøgelser i gang, der vil belyse netop hospi-

talssituationer. Sundhedsstyrelsen mener derfor, at evt. forsøg med indfø-

relse af ”duftpolitik” på danske sygehuse i relation til personer med symp-

tomkomplekset MCS må afvente resultatet af Videncentrets arbejde.  

 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger.  
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